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P r o t o k ó ł   Nr XL/2022 

z sesji Rady Gminy Bliżyn, która odbyła się w dniu 29 listopada 2022r.  

w świetlicy OSP w Bliżynie. 

W obradach sesji uczestniczyli: 

1) Mariusz Walachnia – Wójt Gminy Bliżyn 

2) Michał Jędrys– Sekretarz Gminy Bliżyn 

3) Beata Ozan – Skarbnik Gminy Bliżyn 

4) Joanna Dudek- Januchta  – obsługa prawna 

5) Paweł Bernatek – obsługa informatyczna 

6) Anna Kowalik – obsługa Rady 

7) Sołtysi zgodnie z załączoną listą obecności 

8) Radni zgodnie z załączoną listą obecności 

 

Zatwierdzony porządek obrad sesji: 

1. Otwarcie, stwierdzenie kworum, przyjęcie porządku obrad sesji. 

2. Przyjęcie protokołu z obrad XXXIX sesji Rady. 

3. Informacja Wójta o pracy między sesjami oraz informacja o realizacji uchwał podjętych na 

    ostatniej sesji. 

4. Wystąpienia zaproszonych gości. 

5. Interpelacje i zapytania radnych. 

6. Informacja o utrzymaniu czystości i porządku w gminie, gospodarce odpadami za miniony 

    okres 2022 roku: 

    a) wystąpienie Wójta Gminy, 

     b) stanowisko Komisji ds. Infrastruktury Komunalnej, Rolnictwa i Ochrony Środowiska, 

     c) dyskusja, 

     d) przyjęcie informacji. 

7. Rozpatrzenie i podjęcie uchwał w sprawie: 

    a) wprowadzenia zmian w Wieloletniej Prognozie Finansowej Gminy Bliżyn na lata 2022- 

        2035, 

    b) wprowadzenia zmian w budżecie Gminy Bliżyn na 2022 rok, 

    c) udzielenia pomocy finansowej, 

    d) uchwalenia rocznego programu współpracy Gminy Bliżyn z organizacjami 

        pozarządowymi oraz innymi podmiotami prowadzącymi działalność pożytku publicznego 

        na rok 2023,  

    e) określenia stawki za 1 kilometr przebiegu pojazdu do obliczenia zwrotu rodzicom kosztów 

        jednorazowego przewozu dzieci, młodzieży oraz rodziców, 

    f) określenia wysokości stawek podatku od środków transportowych, 

    g) terminu, częstotliwości i trybu uiszczania opłaty za gospodarowanie odpadami 

        komunalnymi na terenie Gminy Bliżyn oraz zarządzenia poboru opłaty w drodze inkasa, 

        określenia inkasentów i wysokości wynagrodzenia za inkaso, 

    h) inkasa podatku od nieruchomości, rolnego i leśnego. 

8. Informacje, komunikaty i oświadczenia. 

9. Zamknięcie obrad sesji. 

 

Przebieg obrad sesji: 

Ad. 1 

Czterdziestą w kadencji sesję Rady Gminy Bliżyn otworzył i poprowadził Jacek Krzepkowski 

- Przewodniczący Rady Gminy Bliżyn.  

Poinformował, że w świetle Rozporządzenia Parlamentu Europejskiego i Rady z dnia  

27 kwietnia 2016r. w sprawie ochrony osób fizycznych w związku z przetwarzaniem danych 
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osobowych i ustawą o samorządzie gminnym obrady Rady Gminy Bliżyn są transmitowane  

i nagrywane za pomocą urządzeń rejestrujących obraz i dźwięk. 

Po przywitaniu wszystkich obecnych Przewodniczący Rady poinformował zebranych, że  

w obradach sesji uczestniczy 14 radnych na ustawowy skład Rady 15 radnych, w związku  

z czym uchwały podejmowane na sesji są prawomocne.  

Następnie Przewodniczący Rady odczytał projekt porządku obrad sesji, do którego nie 

zgłoszono żadnych uwag ani wniosków. 

Przewodniczący Rady przystąpił do głosowania nad przyjęciem porządku obrad sesji.  

Za przyjęciem porządku obrad XL sesji Rady Gminy głosowało 14 radnych, głosów przeciwko 

– 0, głosów wstrzymujących się – 0, w związku z czym porządek obrad XL sesji Rady Gminy 

został przyjęty przez Radę. 

Ad. 2 

W związku z nie zgłoszeniem uwag do protokołu z obrad XXXIX sesji Rady Przewodniczący 

Rady wniósł o jego przyjęcie. 

Za przyjęciem protokołu z obrad XXXIX sesji Rady, która odbyła się w dniu 26 października 

2022r. głosowało 13 radnych, głosów przeciwko – 0, głosów wstrzymujących się – 1,  

w związku z czym protokół z XXXIX sesji został przyjęty przez Radę. 

Ad. 3 

W punkcie 3 porządku obrad Mariusz Walachnia – Wójt Gminy Bliżyn przedstawił 

informację o swojej pracy między sesjami oraz informację o realizacji uchwał podjętych na 

ostatniej sesji (informacje w załączeniu). 

Ad. 4 

Wystąpienia zaproszonych gości – brak chętnych. 

Ad. 5 

Interpelacje i zapytania radnych: 

Jacek Krzepkowski – zapytanie: 

Stosownie do zapisów art.24 ust.3 i 6 ustawy o samorządzie gminnym (Dz.U. z 2022 poz.559) 

składam następujące zapytanie: 

Mając na uwadze okres zimowy i potrzebę zimowego utrzymania dróg gminnych  

i powiatowych na terenie Gminy Bliżyn w sezonie 2022-2023 zwracam się o udzielenie 

informacji: 

- czy został ogłoszony nabór składania ofert o przystąpienie do przetargu w celu wyłonienia 

wykonawcy usługi, 

- kiedy został ogłoszony (w jakim terminie), 

- czy wpłynęły oferty, ile, 

- czy został wyłoniony wykonawca, 

- na jakich zasadach będzie prowadzone zimowe utrzymanie dróg gminnych i powiatowych na 

terenie Gminy Bliżyn w sezonach zimowych 2022/2023 i 2023/2024. 

Ponadto Przewodniczący Rady zwrócił się do Wójta o właściwe zabezpieczenie przemarszu 

ulicą uczestników uroczystości m.in. 11 listopada by nie zagrażało ich bezpieczeństwu dlatego 

zapytał czy było to zgłoszone do organów policji bądź do straży. Także zwrócił się do 

strażaków o zachowanie reguł obowiązujących przy poczcie sztandarowym.  

Krzysztof Jurek – interpelacja:  

Radny poparł powyżej zaobserwowane nieprawidłowości przy organizacji uroczystości  

11 listopada zgłaszając interpelację w tej sprawie: 

Proszę w przyszłości dopilnować, aby impreza okolicznościowa była właściwie zorganizowana 

pod względem logistycznym i bezpieczeństwa, poprzez wstrzymanie ruchu ulicznego na czas 

zajęcia pasa drogowego i przemarszu uczestników uroczystości. Wyznaczenie uprawnionej 

osoby do udzielania pierwszej pomocy osobom, które źle się poczuły (co jest częstym 
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zjawiskiem np. w upalne dni). Właściwym będzie też utrzymywanie w porządku miejsc pamięci 

i pomników. 

Wyjaśnień na powyższe zapytania udzielił Wójt informując, że dwa ogłoszone przetargi na 

zimowe utrzymanie dróg nie przyniosły rozstrzygnięcia natomiast w trzecim przetargu termin 

składania ofert upływa 1 grudnia. Biorąc pod uwagę organizację uroczystości 11 listopada to 

była ona czasami zabezpieczana przez dzielnicowych na służbie bądź przez strażaków i nigdy 

nie było z tym problemów. Skoro okazuje się, że należy zabezpieczyć uroczystość to będą takie 

wnioski pisemne kierowane do policji. 

Ad. 6 

Informację o utrzymaniu czystości i porządku w gminie, gospodarce odpadami za miniony 

okres 2022 roku przedstawił Mariusz Walachnia – Wójt Gminy. Poinformował, że w 2022 

roku zmienił się wykonawca odbioru odpadów. Początkowo były problemy pod kątem 

dojazdów do nieruchomości, jakości worków ale w trakcie roku sytuacja się unormowała  

i można uznać że odbiór odpadów przebiegał na poziomie zadawalającym. Obecnie został 

wyłoniony nowy wykonawca, jest nim firma pani Kozłowskiej, która usługi te wykonywała  

w 2021 roku. Wójt podkreślił, że obecna cena za odbiór odpadów w przetargu pozwala na 

utrzymanie stawek na niezmienionym poziomie, mimo że jest nieznacznie droższa, system 

powinien się bilansować. Ilość odbieranych odpadów również nie zmienia się, jedynie nastąpił 

niewielki spadek odpadów segregowanych, jeżeli chodzi o masę. W zakresie gospodarki 

ściekowej realizowana jest budowa kanalizacji w Ubyszowie, w przyszłym roku planuje się 

rozpocząć kanalizację w Gostkowie i Gilowie. Jeżeli pojawią się możliwości techniczne planuje 

się zwiększyć ilość ścieków odbieranych od gospodarstw domowych. 

Stanowisko Komisji ds. Infrastruktury Komunalnej, Rolnictwa i Ochrony Środowiska 

przedstawił Krzysztof Jurek – Przewodniczący Komisji. Odnośnie informacji o utrzymaniu 

czystości i porządku w gminie i gospodarki odpadami Komisja stwierdza, że system gospodarki 

odpadami komunalnymi bilansuje się i nie przewiduje się wzrostu stawek opłat  z tego tytułu. 

Segregacja śmieci utrzymuje się na zadowalającym poziomie. Komisja w trakcie swoich 

posiedzeń poruszała temat działalności PSZOK, który w kolejnym roku ulegnie rozbudowie 

dzięki czemu zwiększy się możliwość odbioru większej ilości odpadów. Pozytywnym 

zjawiskiem jest prowadzona w szkołach edukacja w zakresie prawidłowych zachowań 

ekologicznych. Bardzo duży wpływ na poprawę stanu środowiska naturalnego ma ciągła 

rozbudowa systemu kanalizacji do którego dołączane są kolejne obiekty. Aktualnie trwa 

realizacja budowy kanalizacji w Ubyszowie, w następnych etapach realizowana będzie  

w Gilowie i Gostkowie. Planowana jest dalsza rozbudowa kanalizacji obejmująca kolejne 

sołectwa. Informację o utrzymaniu czystości i porządku w gminie, gospodarce odpadami za 

miniony okres 2022 roku Komisja przyjęła jednogłośnie (5 głosów za). 

Dyskusja 

Monika Gruszczyńska zapytała na jakim etapie jest opracowanie dokumentacji technicznej na 

budowę kanalizacji w kolejnych sołectwach, na które zostały zaplanowane środki w budżecie 

na 2022 rok. 

Wójt wyjaśnił, że niebawem zostanie złożony wniosek o pozwolenie na budowę kanalizacji  

w Gostkowie i Gilowie. Zachodzi tu jeszcze konieczność wprowadzenia tego projektu do 

systemu geodezyjnego. W najbliższym czasie zostanie ogłoszony przetarg na projektowanie 

kanalizacji w kierunku Sołtykowa. Ponadto Wójt oprócz Sołtykowa postara się wkrótce zlecić 

również opracowanie dokumentacji w kierunku Drożdżowa, Zbrojowa i Sorbina. Prace te będą 

wykonywane etapami. Biorąc pod uwagę ogłaszane nabory to żadna gmina wiejska nie spełnia 

kryterium jakim jest przypadające 120 osób na kilometr sieci i nie może skorzystać z pieniędzy 

unijnych. 
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Monika Gruszczyńska zgłosiła uwagę mieszkańców oddających odpady na PSZOK, gdzie 

muszą wylegitymować się dowodem osobistym i ostatnią opłatą za śmieci. Zapytała zatem czy 

w sytuacji obowiązywania RODO można żądać takich dokumentów. 

Wójt wyjaśnił, że temat ten został rozwiązany w miesiącu czerwcu bądź w lipcu gdzie 

zaprzestano żądania okazywania dowodu osobistego natomiast nadal obowiązuje okazanie 

dowodu opłaty za śmieci. 

Przewodniczący Rady przystąpił do głosowania nad przyjęciem informacji: 

Za przyjęciem informacji o utrzymaniu czystości i porządku w gminie, gospodarce odpadami 

za miniony okres 2022 roku głosowało 14 radnych, głosów przeciwko - 0, głosów 

wstrzymujących się – 0, w związku z czym informacja została przyjęta przez Radę. 

 

Przed przystąpieniem do rozpatrzenia projektów uchwał Jacek Krzepkowski – 

Przewodniczący Rady złożył wniosek o odstąpienie od odczytywania uzasadnień i załączników 

do projektów uchwał. 

Za przyjęciem jego wniosku głosowało 14 radnych, głosów przeciwko - 0, głosów 

wstrzymujących się – 0, w związku z czym wniosek został przyjęty przez Radę. 

Ad. 7 

a) 

Projekt uchwały w sprawie wprowadzenia zmian w Wieloletniej Prognozie Finansowej Gminy 

Bliżyn na lata 2022-2035 odczytała Beata Ozan – Skarbnik Gminy. 

Przewodniczący Rady poinformował, że Komisje Rady pozytywnie zaopiniowały projekt 

uchwały.  

Dyskusja – brak chętnych. 

Przewodniczący Rady przystąpił do głosowania nad przyjęciem uchwały. 

Za przyjęciem uchwały w sprawie wprowadzenia zmian w Wieloletniej Prognozie Finansowej 

Gminy Bliżyn na lata 2022-2035 głosowało 14 radnych, głosów przeciwko - 0, głosów 

wstrzymujących się - 0, w związku z czym Rada Gminy podjęła Uchwałę Nr XL/280/2022  

w sprawie wprowadzenia zmian w Wieloletniej Prognozie Finansowej Gminy Bliżyn na 

lata 2022-2035. 

b) 

Projekt uchwały w sprawie wprowadzenia zmian w budżecie Gminy Bliżyn na 2022 rok 

odczytała Beata Ozan – Skarbnik Gminy. 

Przewodniczący Rady poinformował, że Komisje Rady pozytywnie zaopiniowały projekt 

uchwały.  

Dyskusja – brak chętnych. 

Przewodniczący Rady przystąpił do głosowania nad przyjęciem uchwały. 

Za przyjęciem uchwały w sprawie wprowadzenia zmian w budżecie Gminy Bliżyn na 2022 rok 

głosowało 14 radnych, głosów przeciwko - 0, głosów wstrzymujących się - 0, w związku z 

czym Rada Gminy podjęła Uchwałę Nr XL/281/2022 w sprawie wprowadzenia zmian w 

budżecie Gminy Bliżyn na 2022 rok. 

c) 

Projekt uchwały w sprawie udzielenia pomocy finansowej odczytała Beata Ozan – Skarbnik 

Gminy. 

Przewodniczący Rady poinformował, że Komisje Rady pozytywnie zaopiniowały projekt 

uchwały.  

Dyskusja  
Sławomir Młodawski dodał, że z pomocy finansowej 10.000zł korzystać będzie 7 osób, które 

dojeżdżają na warsztaty dlatego zasadna jest pomoc udzielona Powiatowi na zakup samochodu. 

Przewodniczący Rady przystąpił do głosowania nad przyjęciem uchwały. 
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Za przyjęciem uchwały w sprawie udzielenia pomocy finansowej głosowało 14 radnych, 

głosów przeciwko - 0, głosów wstrzymujących się - 0, w związku z czym Rada Gminy podjęła 

Uchwałę Nr XL/282/2022 w sprawie udzielenia pomocy finansowej. 

d) 

Projekt uchwały w sprawie uchwalenia rocznego programu współpracy Gminy Bliżyn 

z organizacjami pozarządowymi oraz innymi podmiotami prowadzącymi działalność pożytku 

publicznego na rok 2023 odczytał Michał Jędrys - Sekretarz Gminy. W trakcie odczytywania 

projektu uchwały Sekretarz prosił o usunięcie niepotrzebnie użytego dwukrotnie zwrotu  

„w sprawie” w nagłówku uchwały. 

Przewodniczący Rady poinformował, że komisje rady pozytywnie zaopiniowały projekt 

uchwały. Poinformował również, że Radzie Gminy przedłożone zostało sprawozdanie  

z konsultacji projektu uchwały, z którego wynika, że do Wójta Gminy nie wpłynęły żadne 

uwagi ani opinie na temat projektu uchwały. 

Dyskusja – brak chętnych. 

Przewodniczący Rady przystąpił do głosowania nad przyjęciem uchwały. 

Za przyjęciem uchwały w sprawie uchwalenia rocznego programu współpracy Gminy Bliżyn 

z organizacjami pozarządowymi oraz innymi podmiotami prowadzącymi działalność pożytku 

publicznego na rok 2023 głosowało 14 radnych, głosów przeciwko - 0, głosów wstrzymujących 

się - 0, w związku z czym Rada Gminy podjęła Uchwałę Nr XL/283/2022 w sprawie 

uchwalenia rocznego programu współpracy Gminy Bliżyn z organizacjami 

pozarządowymi oraz innymi podmiotami prowadzącymi działalność pożytku publicznego 

na rok 2023. 

e) 

Projekt uchwały w sprawie określenia stawki za 1 kilometr przebiegu pojazdu do obliczenia 

zwrotu rodzicom kosztów jednorazowego przewozu dzieci, młodzieży oraz rodziców odczytał 

Michał Jędrys - Sekretarz Gminy. 
Przewodniczący Rady poinformował, że Komisje Rady pozytywnie zaopiniowały projekt 

uchwały.  

Dyskusja  
Pomimo przyjętego wniosku o nieodczytywanie uzasadnień do uchwał Aneta Smulczyńska 

poprosiła Pana Sekretarza o przedstawienie obowiązujących stawek, które zawarte są  

w uzasadnieniu. 

Sekretarz Gminy wyjaśnił, że do tej pory do rozliczeń przyjmowana była ustalana przez radę 

średnia cena jednostki paliwa. Było to kłopotliwe ze względu na używane różne rodzaje paliwa 

i różne spalanie natomiast obecnie przepisy zmieniły się i rozliczenia będą dokonywane tak jak 

przy delegacjach. Na dzień dzisiejszy stawki te dla pojazdu o pojemności do 900m3 wynoszą 

0,5214zł natomiast dla pojazdu o pojemności  powyżej 900m3 - 0,8358zł. Sekretarz dodał, że 

nowe przepisy upraszczają sposób rozliczenia jednakże z punktu widzenia kosztów są wyższe. 

Przewodniczący Rady przystąpił do głosowania nad przyjęciem uchwały. 

Za przyjęciem uchwały w sprawie określenia stawki za 1 kilometr przebiegu pojazdu do 

obliczenia zwrotu rodzicom kosztów jednorazowego przewozu dzieci, młodzieży oraz 

rodziców głosowało 14 radnych, głosów przeciwko - 0, głosów wstrzymujących się - 0, w 

związku z czym Rada Gminy podjęła Uchwałę Nr XL/284/2022 w sprawie określenia stawki 

za 1 kilometr przebiegu pojazdu do obliczenia zwrotu rodzicom kosztów jednorazowego 

przewozu dzieci, młodzieży oraz rodziców. 

f) 

Projekt uchwały w sprawie określenia wysokości stawek podatku od środków transportowych 

odczytała Beata Ozan – Skarbnik Gminy. 

Przewodniczący Rady poinformował, że Komisje Rady pozytywnie zaopiniowały projekt 

uchwały.  
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Dyskusja 
Sławomir Młodawski poprosił o odczytanie uzasadnienia do uchwały ze względu na to, by 

właściciele środków transportowych mieli obraz dlaczego uchwała jest podejmowana. 

Uzasadnienie odczytała Skarbnik Gminy: 

„Zgodnie z art.10 ustawy z dnia 12 stycznia 1991r. o podatkach i opłatach lokalnych (Dz. U  

z 2022r. poz. 1452 z późn.zm.) rada gminy określa w drodze uchwały wysokość stawek podatku 

od środków transportowych z tym, że roczna stawka podatku od jednego środka transportowego 

nie może przekroczyć górnej granicy stawki określonej w tej ustawie. Górne granice stawek 

kwotowych określone w art. 10 ust. 1 cytowanej ustawy obowiązujące w danym roku 

podatkowym ulegają corocznie zmianie na następny rok podatkowy w stopniu 

odpowiadającym wskaźnikowi cen towarów i usług konsumpcyjnych w okresie pierwszego 

półrocza roku, w którym stawki ulegają zmianie, w stosunku do analogicznego okresu roku 

poprzedniego. W związku ze wzrostem maksymalnych stawek ustalonych przez Ministra 

Finansów o około 11,8% w projekcie uchwały na 2023 rok proponuje się podniesienie stawek 

podatku od środków transportowych na podobnym poziomie w stosunku do stawek 

obowiązujących od 2021 roku. W roku 2022 stawek nie podnoszono.” 

Przewodniczący Rady przystąpił do głosowania nad przyjęciem uchwały. 

Za przyjęciem uchwały w sprawie określenia wysokości stawek podatku od środków 

transportowych głosowało 11 radnych, głosów przeciwko - 0, głosów wstrzymujących się - 3, 

w związku z czym Rada Gminy podjęła Uchwałę Nr XL/285/2022 w sprawie określenia 

wysokości stawek podatku od środków transportowych. 

g) 

Projekt uchwały w sprawie terminu, częstotliwości i trybu uiszczania opłaty za gospodarowanie 

odpadami komunalnymi na terenie Gminy Bliżyn oraz zarządzenia poboru opłaty w drodze 

inkasa, określenia inkasentów i wysokości wynagrodzenia za inkaso odczytała Beata Ozan – 

Skarbnik Gminy. 

Przewodniczący Rady poinformował, że Komisje Rady pozytywnie zaopiniowały projekt 

uchwały.  

Dyskusja – brak chętnych. 

Przewodniczący Rady przystąpił do głosowania nad przyjęciem uchwały. 

Za przyjęciem uchwały w sprawie terminu, częstotliwości i trybu uiszczania opłaty za 

gospodarowanie odpadami komunalnymi na terenie Gminy Bliżyn oraz zarządzenia poboru 

opłaty w drodze inkasa, określenia inkasentów i wysokości wynagrodzenia za inkaso głosowało 

14 radnych, głosów przeciwko - 0, głosów wstrzymujących się - 0, w związku z czym Rada 

Gminy podjęła Uchwałę Nr XL/286/2022 w sprawie terminu, częstotliwości i trybu 

uiszczania opłaty za gospodarowanie odpadami komunalnymi na terenie Gminy Bliżyn 

oraz zarządzenia poboru opłaty w drodze inkasa, określenia inkasentów i wysokości 

wynagrodzenia za inkaso. 

h) 

Projekt uchwały w sprawie inkasa podatku od nieruchomości, rolnego i leśnego odczytała 

Beata Ozan – Skarbnik Gminy. 

Przewodniczący Rady poprosił Przewodniczącą Komisji Oświaty, Kultury, Spraw 

Społecznych i Socjalnych o przedstawienie stanowiska Komisji w sprawie projektu uchwały 

czy pozytywnie zaopiniowano projekt uchwały i czy jako komisja składają jakieś wnioski. 

Dorota Cukrowska poinformowała, że Komisja Oświaty, Kultury, Spraw Społecznych  

i Socjalnych pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały (4 głosy za) i nie zgłasza wniosków. 

Dyskusja – brak chętnych. 

Przewodniczący Rady przystąpił do głosowania nad przyjęciem uchwały. 

Za przyjęciem uchwały w sprawie inkasa podatku od nieruchomości, rolnego i leśnego 

głosowało 14 radnych, głosów przeciwko - 0, głosów wstrzymujących się - 0, w związku  
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z czym Rada Gminy podjęła Uchwałę Nr XL/287/2022 w sprawie inkasa podatku od 

nieruchomości, rolnego i leśnego. 

Ad. 8 

Informacje, komunikaty, oświadczenia: 

Grzegorz Wróbel zapytał, czy musi składać zapytania na piśmie jeżeli nie żąda pisemnej 

odpowiedzi. 

Wójt wyjaśnił, że pisemny tryb zgłaszania zapytań i odpowiedzi wynika z przepisów ustawy. 

Przewodniczący Rady dodał, że interpelacje i zapytania składają radni na piśmie do Wójta za 

pośrednictwem Przewodniczącego Rady. Wójt zgodnie z ustawą jest zobowiązany udzielić 

pisemnej odpowiedzi. 

Monika Gruszczyńska zapytała, czy na stronie internetowej gminy mógłby zostać 

umieszczony aktualny rozkład jazdy busów. Mieszkańcy korzystający z tej komunikacji nie 

mają aktualnych informacji w tym zakresie a przecież gmina dopłaca do transportu publicznego 

i mogłaby takie rozkłady zapewnić. Radna poruszyła także problem dzików, które podchodzą 

blisko domostw a ze względu na ograniczenia oświetlenia ulicznego mieszkańcy wyjeżdżający 

bądź wracający z pracy gdy jest ciemno mają problem  z wyjazdem ze swojej posesji ponieważ 

dziki znajdują się tuż za ogrodzeniem. Zapytała zatem, czy gmina może wystąpić do koła 

łowieckiego przynajmniej o odstraszenie dzików na jakiś czas, bo takie praktyki były 

stosowane. 

Na powyższe zapytania odpowiedzi udzielił Michał Jędrys – Sekretarz Gminy. Wyjaśnił, że 

gmina nie może umieścić na stronie internetowej gminy wybranych rozkładów jazdy busów. 

Może umieścić te kursy, które są dotowane przez gminę. Sekretarz obiecał zająć się tą sprawą 

poprzez wystąpienie do wszystkich przewoźników o dostarczenie aktualnych rozkładów jazdy 

busów. 

Monika Gruszczyńska dodała, że są przepisy, które regulują zatrzymywanie się busów na 

przystankach i zapytała, czy gmina posiada wiedzę na ten temat żeby umieścić rozkłady jazdy 

przewoźników zatrzymujących się na przystankach. 

Sekretarz wyjaśnił, że gmina jest odpowiedzialna za zatwierdzanie i opiniowanie takich 

rozkładów jazdy natomiast ustalanie rozkładów jazdy dotyczy tylko przejazdów na terenie 

gminy dotowanych przez Wojewodę. Są to kursy np. od Kopci do Bugaja a na temat dalszego 

przejazdu od Bugaja do Skarżyska tworzącego całość przejazdu gmina nie musi posiadać 

wiedzy. Niemniej jednak Sekretarz zobowiązał się do wystąpienia do przewoźników  

o przekazanie aktualnych rozkładów jazdy i po ich otrzymaniu zostaną umieszczone na stronie 

internetowej gminy. Sekretarz dodał, że każdy przewoźnik ma obowiązek wywieszenia na 

przystankach aktualnego rozkładu jazdy a często też praktykują rozdawanie skserowanych 

rozkładów chętnym. Często jednak przez akty wandalizmu rozkłady te giną. To samo jest  

z uszkodzonymi czy potłuczonymi szybami. Dodatkowo problemem są podrzucane śmieci do 

koszy na przystankach, które gmina musi opróżnić na swój koszt bo to nie są odpady 

komunalne. Odnośnie odstraszania dzików koło łowieckie zgodnie z rozporządzeniem Ministra 

Środowiska nie ma tego w swoich obowiązkach. Zwierzęta często przebywają w pobliżu 

domostw a nie w lesie ze względu na szukanie łatwego pożywienia znajdującego się często za 

ogrodzeniem posesji. Polowań nie można także prowadzić w odległości mniejszej niż 150m od 

zabudowań. Koła łowieckie przedstawiają plany łowieckie, które Wójt zatwierdza. Na dzień 

dzisiejszy na terenie gminy zatwierdzony został odstrzał ponad 200 dzików, który jest 

realizowany z pewnymi problemami. Musi to być bezpieczny odstrzał. Ponadto pojawiają się 

głosy ekologów, którzy protestują przeciwko ustawianiu urządzeń łowieckich, ambon, 

uważając, że dobrze się dzieje, że przyroda się odradza i przybywa zwierząt. W okolicy naszej 

gminy populacja wilka przekroczyła już 15 sztuk i należy sobie zdawać sprawę z tego ile te 

zwierzęta potrzebują mięsa by przeżyć. Dlatego zwierzyna jest wypychana do domostw. Na 
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dzień dzisiejszy koła łowieckie nie mają obowiązku odstraszania zwierząt, mogłaby to robić 

gmina ale zakup specyfików z tym związanych jest kosztowny. 

W dalszej części wystąpień głos zabrał Sławomir Młodawski, który nawiązał do obchodów 

święta niepodległości 11 listopada. Temat ten został poruszony przez radnych: Jacka 

Krzepkowskiego i Krzysztofa Jurka przy interpelacjach. Ponadto radny chciałby jeszcze 

zwrócić uwagę na podstawową rzecz, która powinna mieć miejsce przy tak ważnej uroczystości 

a mianowicie odśpiewanie nie jednej a czterech zwrotek hymnu państwowego. Dlatego prosił 

aby w przyszłości osoba odpowiedzialna za oprawę muzyczną wzięła to pod uwagę. 

Krzysztof Olczyk nawiązał do rozkładów jazdy busów zgłaszając propozycję ich umieszczenia 

w informatorze samorządowym gminy. Ponadto radny nawiązał do udzielanych odpowiedzi na 

interpelacje w których wskazywany jest termin realizacji zadań czy określonych robót. Radny 

apelował, aby w przypadku znacznego przekroczenia terminu wykonania robót pracownik 

nadzorujący dany temat poinformował radnego o zakończeniu prac. 

W związku z licznymi zapytaniami mieszkańców odnośnie zakupu węgla radna Aneta 

Smulczyńska prosiła Wójta o przedstawienie informacji do kiedy należy złożyć formularz 

zapotrzebowania na preferencyjny zakup węgla i na jakich zasadach zakup ten będzie możliwy 

do zrealizowania. 

Wójt wyjaśnił, że gmina przystąpiła do programu zakupu węgla na warunkach 

preferencyjnych. Dokonała wszystkich obowiązujących czynności z tym związanych czyli 

publikacji, zawarcia umowy z TAURON-em, który będzie obsługiwał gminę i cały powiat 

skarżyski. Wysłano zlecenie do TAURON-a o zakup i wyznaczenie terminu odbioru węgla. 

Przygotowano porozumienie z lokalnym sprzedawcą węgla, który będzie to realizował  

w imieniu gminy. Obecnie gmina oczekuje na ustalenie terminu odbioru węgla z kopalni na 

Śląsku. W oparciu o złożone deklaracje przez mieszkańców są wystawiane faktury i następne 

opłacane po 2tys.zł za tonę. Deklaracje zakładały zakup 1,5 tony węgla w tym roku i tyle samo 

w przyszłym roku.  

Aneta Smulczyńska zapytała czy jest możliwy zakup 1 tony węgla w tym roku a nie tak jak 

zakłada formularz 1,5 tony. 

Wójt odpowiedział twierdząco natomiast Sekretarz uzupełnił, że formularz był tworzony na 

początku obowiązywania przepisów, które są ciągle zmieniane. Ostatnia proponowana zmiana 

dotyczy dodatków dla osób najbiedniejszych, jeżeli chodzi o gaz. Także jest mowa o zakupie  

3 ton na jedno gospodarstwo, czyli będzie możliwość zakupu np. w tym roku 0,5t węgla  

a w przyszłym 2,5 tony. Złożone deklaracje służą bardziej informacyjnie, jeżeli chodzi  

o zapotrzebowanie. W dniu wczorajszym została podpisana umowa przez TAURON i złożone 

wstępne zapotrzebowanie na węgiel. Będą dostępne dwa asortymenty węgla: orzech i tzw. 

ekogroszek, które odbierane będą w kopani Sobieski i Janina. Węgiel będzie odbierany przez 

podmiot realizujący to zadanie. Workowanie węgla będzie objęte dodatkową opłatą. Sekretarz 

zwrócił się do radnych, sołtysów o pomoc osobom zamawiającym węgiel, szczególnie 

starszym. Często osoby te nie odbierają telefonu, jest także problem z odbiorem faktury. 

Zdarzają się również rozbieżności w składaniu wniosków. Najlepiej żeby zapotrzebowanie na 

węgiel składały osoby, które ubiegały się o dodatek węglowy. Osoby nieuprawnione nie 

podlegają mechanizmom wsparcia. Przepisy ustawowe nakładające na gminę obowiązek 

sprzedaży węgla są w wielu przypadkach, szczególnie w zakresie księgowym nieprecyzyjne, 

na przykład gmina nie może prowadzić gospodarki magazynowej. Sekretarz prosił o pomoc 

mieszkańcom i sam również oferował pomoc w tym zakresie. Odnosząc się natomiast do 

umieszczenia w samorządowym informatorze rozkładu jazdy busów Sekretarz wyjaśnił, że po 

otrzymaniu takich informacji od przewoźników harmonogram taki zostanie udostępniony  

w informatorze jako „wrzutka” tak jak to miało miejsce w przypadku harmonogramu odbioru 

śmieci. 
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Wójt dodał, że przewoźnicy opiniując rozkłady jazdy w starostwie czy urzędzie 

marszałkowskim przedkładają rozkłady jazdy w formie tabelki gdzie zaznaczony jest każdy 

przystanek. Są to mało czytelne informacje dlatego zapewne będzie wymagał odpowiedniej 

przeróbki by był zrozumiały dla pasażerów. 

Aneta Smulczyńska uważa, że w przypadku utrudnionego kontaktu z mieszkańcami 

pracownicy Urzędu mogą kontaktować się z radnymi, którzy dotrą do mieszkańców i pomogą 

rozwiązać problem pozytywnie. Ponadto zapytała, czy jeżeli mieszkańcowi nie uda się 

dostarczyć formularza do jutra – 30 listopada to czy będą one przyjmowane jeszcze w grudniu. 

Sekretarz wyjaśnił, że zakup węgla jest to zupełnie co innego niż dodatek węglowy. Wnioski  

o dodatki węglowe są składane do 30 listopada natomiast zakup węgla będzie realizowany do 

30 kwietnia przyszłego roku. Jeżeli ktoś złoży wniosek 23 grudnia to zakup węgla w tym roku 

stanie się niemożliwy dlatego wszystkie osoby zainteresowane zakupem węgla powinny jak 

najszybciej złożyć zapotrzebowanie. Wiele osób czeka również na wypłatę dodatku 

węglowego. Realizacja odbywa się na bieżąco w miarę napływu środków. Zwrócił się z apelem 

o pomoc osobom mającym problem na przykład z odbiorem faktury, można odebrać fakturę za 

tą osobę. 

Nawiązując do rozkładu jazdy busów Monika Gruszczyńska stwierdziła, że jest to faktycznie 

skomplikowane, bo sama próbowała zdobyć takie informacje jeżeli chodzi o ustalenie o której 

godzinie dany bus jeździ. Okazało się, że w busach kierowcy często nie posiadają już 

wydruków, przewoźnicy nie odbierają telefonów a w gminie uzyskała informację, że zmieniły 

się rozkłady jazdy we wrześniu i jeszcze w październiku nie przedłożono aktualnych. Dlatego 

radna prosiła o wystąpienie do wszystkich przewoźników w tej sprawie i jeżeli któryś  z nich 

nie odpowie to nie będzie miał pretensji, że jego rozkład nie został zamieszczony w zbiorczym 

zestawieniu ponieważ go nie dostarczył. Ponadto korzystając z obecności sołtysów radna 

poruszyła temat dodatku węgłowego i prosiła wójta o informację w zakresie możliwości 

poprawy wniosku o emisyjność do jutra. Na skutek zmiany przepisów zwiększyło się grono 

osób, które mogą skorzystać z dodatku węglowego a wcześniej byli z niego wykluczeni. 

Wójt wyjaśnił, że na początku wejścia w życie ustawy o dodatku węgłowym z jednego domu 

były składane po 2-3 wnioski. One teraz są ponownie rozpatrywane, wcześniej nie było w tym 

zakresie wydawanych decyzji odmownych. Ich weryfikacja odbywać się będzie poprzez wizję 

w terenie. Jest około 500 takich wniosków, które są sprzeczne z danymi o emisyjności. Gmina 

nie musi wzywać tych osób o poprawę danych tylko wykonuje to z urzędu. Jeżeli ktoś 

zadeklarował, że pali drewnem a złożył wniosek o dodatek węgłowy to osoba nie musi 

przychodzić do urzędu tylko gmina musi to sama sprawdzić. Dodatki węglowe, które nie budzą 

zastrzeżeń są wypłacane na bieżąco natomiast jest już około 500 domów, które gmina musi 

odwiedzić i wykonać to jeszcze w grudniu. Na ten moment gmina otrzymała około 60% 

środków, które są wypłacane na bieżąco. 

Powyższą wypowiedź uzupełnił Sekretarz Gminy, szczególnie w kwestii organizacyjnej pracy 

Urzędu. Biorąc pod uwagę załatwianie spraw związanych z wnioskami węglowymi, 

zapotrzebowaniem na węgiel, wnioskami na drewno i inne rodzaje ogrzewania nakłada na 

gminę bardzo dużo zadań. Nie ma zwiększonego zatrudnienia w Urzędzie a pracownicy którzy 

zajmują się dodatkami mają również do wykonania swoje powierzone zadania. Mimo to 

pracownicy starają się wykonywać te zadania jak najszybciej i jak najsprawniej. Także 

zasygnalizowane rozkłady jazdy, które gmina otrzymałaby od kilku przewoźników na pewno 

będą potrzebować co najmniej nakładu jednego dnia pracy by je scalić. Ponadto przepisy  

w zakresie dodatków czy zakupu węgla nie precyzują wielu kwestii, nie ma prostych przepisów 

wykonawczych i nikt nawet ze szkolących nie podjął się dać rozstrzygnięcia jak w danej 

sytuacji postępować i zinterpretować przepisy jednoznacznie. Dlatego gminy różnie postępują 

w tych sprawach i nie wiadomo jak to będzie wyglądać w przyszłości. 
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Grażyna Tarabasz – sołtys sołectwa Bliżyn zabrała głos w kwestii wyłączenia oświetlenia 

ulicznego w porze nocnej i zapytała, czy w związku z tą sytuacją jeżdżą patrole policyjne po 

ulicach. Prosiła o zwiększenie patroli policyjnych w tym czasie ponieważ otrzymuje sygnały 

od mieszkańców, szczególnie od zamieszkałych od przejazdu kolejowego w kierunku 

Skarżyska, że po ich podwórkach kręcą się niepowołane osoby.  

Sekretarz wyjaśnił, że w momencie wyłączenia oświetlenia ulicznego policja została 

poinformowana o tym fakcie aby wzmóc patrole. Gmina ponownie zwróci się w tej sprawie do 

policji, ze szczególnym zwróceniem uwagi na miejsca, które mogą być narażone na zagrożenie 

ze strony osób trzecich. 

Nawiązując do tematu wyłączenia oświetlenia ulicznego w porze nocnej Ryszard Adamczyk 

– sołtys sołectwa Mroczków poddał pod rozwagę możliwość zachowania całonocnego 

oświetlenia poprzez włączenie co trzeciej lampy, co byłoby korzystnym rozwiązaniem.  

Wójt wyjaśnił, że rozważana była taka opcja, jednakże z powodów technicznych lampy po 

dłuższym wyłączeniu z użytkowania nie nadawałaby się do użytku. 

Przewodniczący Rady dodał, że obowiązujące przepisy nie dopuszczają włączenia co trzeciej 

lampy, oświetlenie musi być włączone w całości albo wyłączone w ogóle. 

Ponadto Przewodniczący Rady poinformował, że do Rady Gminy wpłynęło pismo Naczelnika 

Urzędu Skarbowego w Końskich odnośnie analizy oświadczenia Katarzyny Skarus do którego 

nie zgłoszono uwag. Jedynie informacyjnie poinformowano, że do zasobów pieniężnych 

zalicza się również środki gromadzone w ramach Pracowniczych Planów Kapitałowych, gdyż 

PPK jest tworzony w celu systematycznego gromadzenia oszczędności przez uczestnika PPK 

z przeznaczeniem na wypłatę po osiągnięciu przez niego 60 roku życia i stanowią jego prywatną 

własność. Zatem w świetle obowiązujących regulacji prawnych środki gromadzone w ramach 

Pracowniczych Planów Kapitałowych powinny być wykazywane w oświadczeniach 

majątkowych w pozycji dotyczącej posiadanych zasobów pieniężnych. 

Ponadto Przewodniczący Rady poinformował, że w dniu 18 listopada 2022r. wpłynęło od 

Wojewody Świętokrzyskiego zawiadomienie o wszczęciu postępowania nadzorczego 

dotyczące Uchwały Nr XXXIX/271/2022 Rady Gminy Bliżyn z dnia 26 października 2022r.  

w sprawie uchwalenia zmiany miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego terenu 

sołectwa Brzeście, na obszarze gminy Bliżyn. Ze względu na termin udzielenia odpowiedzi do 

dnia 24 listopada 2022r. Przewodniczący Rady przesłał wyjaśnienia Wójta w tej sprawie. 

Następnie odczytał treść zawiadomienia o wszczęciu postępowania nadzorczego. 

Wójt odnosząc się do powyżej odczytanego wszczęcia postępowania wyjaśnił, że odpowiedź 

wyjaśniająca w zakresie zgłoszonych uwag została wysłana do Wojewody i gmina oczekuje na 

stanowisko organu nadzoru w sprawie uchwały. 

Nawiązując do trybu podejmowania uchwały w sprawie aktualizacji planu Małgorzata Zep 

stwierdziła, że uchwała była szeroko omawiana na komisjach, wiele spraw pozostało nie 

wyjaśnionych, było robocze spotkanie z paniami z Biura Planowania Przestrzennego, na 

którym zadawała dużo pytań ale według przedstawicielek Biura były to pytania zbyt 

szczegółowe a może jednak trzeba było bardziej zagłębić się w temat. W związku z tym radna 

zapytała po czyjej stronie leżą stwierdzone nieprawidłowości: czy po stronie Biura Planowania 

czy po stronie Urzędu Gminy. Ponadto prosiła aby w przyszłości została poinformowana  

o takim piśmie bo ani Wójt ani Przewodniczący Rady w tym przypadku tego nie uczynili. 

Faktycznie pismo leżało w Biurze Rady na posiedzeniu komisji budżetowej w dniu 23 listopada 

ale nikt o nim wcześniej nie wspomniał dopiero pod sam koniec komisji a wypadałoby się nad  

nim pochylić i omówić temat. 

Wójt wyjaśnił, że w piśmie Wojewody nie ma stwierdzonych nieprawidłowości tylko prośba 

o wyjaśnienie pewnych kwestii, co zostało przesłane do organu nadzoru i ma nadzieję, że na 

podstawie wyjaśnień Wojewoda rozwieje wątpliwości jeżeli chodzi o zapisy planu. Na 
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posiedzeniach komisji, na których proszono o wyjaśnienia w tym zakresie było to omawiane 

dlatego Wójt jest zdziwiony że ktoś o tym nie wiedział. 

Małgorzata Zep dodała, że na komisji budżetowej nie był ten temat omówiony, nie było 

pracownika merytorycznego, który by to uczynił, dopiero pod sam koniec posiedzenia komisji 

poinformowano o piśmie. 

Głos w tej sprawie zabrała Monika Gruszczyńska – Przewodnicząca Komisji Budżetowej 

wyjaśniając, że komisja obraduje zgodnie z przyjętym porządkiem posiedzenia i jednym z jego 

punktów są sprawy różne. W tym punkcie temat ten był omawiany i uważa, że jeżeli było to 

zbyt mało zgłębione to należało poprosić pracownika merytorycznego. 

Małgorzata Zep dodała, że pracownika merytorycznego nie było a o piśmie była mowa na 

samym końcu posiedzenia komisji, leżało ono na stole ale ze względu na jego obszerność radna 

nie miała dużo czasu żeby się z nim zapoznać. 

Jacek Krzepkowski uzupełnił, że pismo wpłynęło w piątek do Urzędu a w poniedziałek do 

Rady. Pismo było adresowane do Radosława Bułki. Zostało skierowane do wiadomości 

Komisji. Ponadto dodał, że nic nie stoi na przeszkodzie by z tym pismem zapoznać się poza 

komisjami. 

Małgorzata Zep uważa, że jeżeli pismo wpłynęło w piątek to Przewodniczący Rady bądź 

Wiceprzewodniczący czy Wójt powinien radną poinformować o takim piśmie. 

Michał Jędrys – Sekretarz Gminy wyjaśnił, że wszczęcie postępowania nadzorczego dotyczy 

technicznych kwestii, na które Wójt udzielił odpowiedzi i stosownych wyjaśnień. Dodał, że 

przeprowadził rozmowę z przedstawicielami służb Wojewody i uzyskał informację, że  

w przypadku tego typu  uchwał ostatnio nie zdarzyło się aby nie było wszczęcia postępowania 

nadzorczego. Za przygotowanie planu odpowiada Biuro Planowania Przestrzennego, które 

będzie ewentualnie ponosiło konsekwencje dostosowania przepisów tak, aby uchwała była 

przyjęta przez Wojewodę. 

Ad. 9  
Obrady sesji trwały od godz. 1005 do godz. 1200. 

Czterdziestą sesję Rady Gminy Bliżyn zamknął Jacek Krzepkowski – Przewodniczący Rady 

dziękując wszystkim za udział. 

 

Protokolant 

 

 

Anna Kowalik 

 

 

 


